

Acute febrile illness, United States of America. The Centers for Disease Control and Prevention (CDC) have reported preliminary findings of 37 cases of acute febrile illness. Symptoms include high fever, chills, headache and myalgia. Twelve cases have been hospitalized and specimens from 2 of these have tested positive for leptospirosis.

The cases were in a group of 155 United States-based athletes who participated in the Eco-Challenge Sabah 2000 Expedition Race held from 20 August to 3 September in Sarawak, Malaysia. Also participating were 39 4-person teams from more than 20 other countries.

CDC has issued an advisory about the suspected leptospirosis outbreak associated with this event to alert United States-based participants and health care workers. WHO is working with the relevant national authorities to notify the other participants.

Rift Valley fever, Saudi Arabia. As of 17 September, the Health Ministry reported 16 deaths (14 males and 2 females) from Rift Valley fever in the Jizan region in the south-western part of the country. Laboratory confirmation of the disease was made by CDC, Atlanta, United States. A total of 38 suspected cases has been reported. No additional cases have been reported in the past 2 days.

The Health Ministry is implementing control measures, including the rapid disposal of dead animals and intensive application of insecticides to eradicate mosquitos and larvae. Health education messages about handling sick and dead animals and ways to avoid being bitten by mosquitos are also being disseminated to the population in the affected region.

Fièvre aiguë, Etats-Unis d'Amérique. Les *Centers for Disease Control and Prevention* (CDC) ont signalé les résultats préliminaires concernant 37 cas de fièvre aiguë. Les symptômes comprennent forte fièvre, frissons, céphalées et myalgie. Douze cas ont été hospitalisés et des échantillons provenant de 2 d'entre eux se sont avérés positifs pour la leptospirose.

Les cas se sont déclarés au sein d'un groupe de 155 athlètes en provenance des Etats-Unis qui participaient à la course de l'Eco-challenge Sabah 2000 Expedition se tenant du 20 août au 3 septembre à Sarawak, Malaisie. Trente-neuf équipes de 4 personnes provenant de plus de 20 pays y participaient également.

CDC a publié une note d'information au sujet de la flambée présumée de leptospirose associée à cet événement, afin de mettre en garde les participants venant des Etats-Unis et les professionnels de la santé. L'OMS collabore avec les autorités nationales concernées pour prévenir les autres participants.

Fièvre de la vallée du Rift, Arabie saoudite. Au 17 septembre, le Ministère de la santé avait signalé 16 décès (14 hommes et 2 femmes), dus à la fièvre de la vallée du Rift et ce, dans la région de Jizan, au sud-ouest du pays. La maladie a été confirmée en laboratoire par CDC, Atlanta, Etats-Unis. Un total de 38 cas présumés a été signalé. Aucun cas supplémentaire n'a été signalé au cours des 2 derniers jours.

Le Ministère de la santé est en train de mettre en place des mesures de lutte permettant notamment l'équarrissage rapide des animaux morts et l'utilisation intensive d'insecticides pour éradiquer moustiques et larves. Des messages d'éducation sanitaire concernant la manipulation des animaux malades ou morts et les moyens d'éviter de se faire piquer par les moustiques sont également largement distribués à la population de la région affectée.

**WORLD HEALTH
ORGANIZATION
Geneva**

**ORGANISATION MONDIALE
DE LA SANTÉ
Genève**

Annual subscription / Abonnement annuel

Sw. fr. / Fr. s. 230.–

6.500 1.2000

ISSN 0049-8114

Printed in Switzerland